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Skrivelse om trygghetskameror för ökad trygghet 

Förvaltningens förslag till beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd föreslås godkänna förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 

Sammanfattning 
Billy Östh (M) med flera har inkommit med en skrivelse till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd gällande trygghetskameror för ökad 
trygghet. Insändarna önskar få svar på hur arbetet med utplacering 
av trygghetskameror fortlöper och om förvaltningen arbetar för 
utökning av trygghetskameror. 
Det finns för närvarande fyra kameror på Skarpnäcksfältet, en i 
Bagarmossen samt pågående planering för två tillfälliga 
kamerabeslut i Kärrtorp och Björkhagen. De tillfälliga besluten kan 
övergå till fasta beslut men det är en längre process. Besluten fattas 
av polismyndigheten utifrån deras analyser av platsen och 
brottslighet och otrygghet på platsen. 
Förvaltningen fortsätter det trygghetsskapande arbetet i samråd med 
polisen bland annat inom ramen för samverkansöverenskommelsen 
och arbete med lägesbild och brottsförebyggande råd.  
 

Bakgrund 
Billy Östh (M) med flera har inkommit med en skrivelse till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 2023-11-16 gällande trygghetskameror 
för ökad trygghet. 

Ärendet 
I skrivelsen beskrivs att många invånare känner oro inom 
stadsdelsområdet och att kameror skulle kunna öka upplevelsen av 
trygghet och minska brottslighet.  
 
I skrivelsen ställs följande frågor: 

1. Polisen gav för cirka fyra år sedan klartecken för 
trygghetskameror i Bagarmossen. Några kameror har ännu 
inte installerats. På vilka sätt, när och hur, har förvaltningen 
varit i kontakt med polisen angående när kameror skulle 
komma på plats?  

Handläggare
Henrik Angel
Telefon: 08-50815119
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2. Kommer förvaltningen att se över möjligheten att få 

trygghetskameror installerade på andra centrala delar i vår 
stadsdel? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom stadsdelsdirektörens stab. Ärendet har 
behandlats i förvaltningsgruppen samt i pensionärsrådet den 18/1 
2024.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Enligt kamerabevakningslagen (2018:1200) och 
dataskyddsförordningen (GDPR) får kamerabevakning bedrivas när 
det finns laglig grund för detta. Vid kamerabevakning ska 
övervakningsintresset vara större än integritetsintresset. För 
kamerabevakning av platser dit allmänheten har tillträde krävs även 
ett tillstånd från Integritetsskyddsmyndigheten (IMY), till exempel 
vid kamerabevakning av ett torg eller en skolgård. Stockholms stad 
har idag kameraövervakning bland annat inom SISAB:s 
verksamheter (skolbyggnader) och inom trafikkontorets verksamhet 
(framför allt trafikövervakning/trafikflödesmätning). I Akalla och 
Husby på Järva genomförs 2023 ett pilotprojekt där staden prövar 
kamerabevakning på två platser med ökad otrygghet.  
 
För att öka tryggheten och förbättra möjligheterna till 
brottsutredning har polisen placerat ut ett antal trygghetskameror 
inom stadsdelsområdet. Det finns för närvarande fyra kameror på 
Skarpnäcksfältet, en i Bagarmossen samt pågående planering för två 
tillfälliga kamerabeslut i Kärrtorp och Björkhagen. De tillfälliga 
besluten kan övergå till fasta beslut men det är en längre process. 
Besluten fattas av polismyndigheten utifrån deras analyser av 
platsen och brottslighet och otrygghet på platsen.  
 
Det är möjligt för stadsdelsförvaltningen att ansöka om 
kameraövervakning om ett specifikt utpekat område präglas av hög 
otrygghet. Det är förvaltningens bedömning att polisen redan täckt 
upp de aktuella områdena i stadsdelsområdet med nuvarande och 
kommande trygghetskameror.  
 
Stockholms stad utför vart tredje år en trygghetsmätning. Den 
senaste mätningen visar en ökning, från sju till nio procent, gällande 
andel invånare som upplever oro att utsättas för brott. Resultatet 
ligger i linje med Stockholms stad som helhet där nio procent anger 
att de har en rädsla att utsättas för brott av något slag. Andelen som 
är oroliga för att utsättas för brott i det egna bostadsområdet inom 
stadsdelsområdet är sex procent jämfört med åtta procent i staden 
som helhet 
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Det som anges som de mest störande eller som största 
otrygghetsfaktorerna i det egna området är mörka områden, 
nedskräpning, tiggeri, berusade personer samt narkotikabruk i form 
av tillhåll, bruk på offentlig plats samt försäljning. I Skarpnäck och 
Bagarmossen finns stadsdelsområdets två öppna drogscenerna, 
Skarpnäcks Torg samt Lagaplan i Bagarmossen vilka båda är 
bevakade med trygghetskameror och prioriterade områden för 
polisen.  
 
Förvaltningen fortsätter det trygghetsskapande arbetet i samråd med 
polisen bland annat inom ramen för samverkansöverenskommelsen 
och arbete med lägesbild och brottsförebyggande råd.  
 
 
Karin Bülow   
Stadsdelsdirektör   
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning   
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